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مواردی در حوزه رفع تحریمها هنوز به نتیجه نرسیده و باید طرف غربی تصمیم بگیرد. در حوزه راستی آزمایی و تضمینها

نیزباید اقدامات اساسی صورت بگیرد.

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت خارجه ایران؛ 

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران در نشست خبری خود درباره آخرین روند مذاکرات وین گفت:

نیازی به ضرب الاجلهای ساختگی نیست.

به گزارش اسپادانا خبر، او ادامه داد:

اگر فردای بازگشت هیاتها به وین به حقوق طبیعی و خواستههای برحق ایران پاسخ درستی دهند میتوانیم به توافق قابل
اتکا و پایدار برسیم. منتظر هستیم تصمیمهای سیاسی در واشینگتن به ۴+۱ اعلام شود. در حوزه رفع تحریمها مواردی وجود
دارد که هنوز به نتیجه نرسیده و باید طرف غربی در این باره تصمیم بگیرد. در حوزه راستی آزمایی و تضمینها باید اقدامات
اساسی صورت بگیرد. ما در حوزه رفع تحریمها منتظر پاسخ غرب هستیم و از فاز ایدهها رد شدیم و هیئت ایرانی خلاقانه و

مبتکرانه ایدههای خود را مکتوب کرده است.

او گفت:

 ما چندباری در این مسیر تنفس داشتهایم اما در هر چهار حوزه مورد بحث در وین پیشرفتهایی داشتهایم که در برخی
در هر چهار حوزه پیشرفت و سرعت بیشتر بوده است و در برخی به دلیل بیعملی طرف مقابل با کندی همراه بوده است.

رفع تحریم ها، تعهدات هسته ای، راستی آزمایی و اخذ تضامین پیشرفت وجود داشته است البته در برخی زمینه ها پیشرفتها
قابل توجهتر و سرعت بهتر بوده و در برخی به خاطر بی عملیهای طرف مقابل و یا عدم اخذ تصمیم های لازم و یا عدم ابتکار
و خلاقیت لازم در طرفهای مقابل با کندیهایی روبرو بوده که ما توصیه میکنیم بعد از بازگشت از پایتختها با تصمیمات لازم

برگردند. اگر طرفهای دیگر به ویژه آمریکا وقتی به وین برمیگردد تصمیمات خود را اخذ کرده باشد و بر مطالبات به حق
ایران صحه بگذارد و بیشتر از برجام مطالبه نکند و ما هم کمتر از برجام را قبول نمیکنیم به سرعت میتوان به توافق پایدار و

قابل اتکا و خوب رسید.

او در خصوص اظهارات معاون وزارت خارجه انگلیس نیز گفت:

فکر میکنم مذاکرهکنندگان انگلیس باید مقامات خودشان را از گیجی نسبت به آنچه در وین اتفاق میافتد خارج کنند. آنچه
بهعنوان حقوق قطعی ایران در حوزه فناوریهای صلحآمیز هستهای است لایتغیر باقی خواهد ماند. انگلیس این روزها اظهارات

بسیار شاذی دارد که باید پرسوجو شود در چه حوزهای این گیجی به مقامات انگلیسی منتقل شده است.

سعید خطیبزاده درباره مذاکره ایران و آمریکا گفت:

«آنچه در وین در حال اتفاق است کاملا روشن است. ایران و ۴+۱ در حال تلاش برای این هستند که مطمئن شوند بازگشت
آمریکا قابل اطمینان است. بین آمریکا و ایران باید تبادل نظرهایی صورت میگرفته که مسیر مکتوب انتخاب شده و براساس

شناخت از رفتار طرف مقابل این مسیر انتخاب شده است. آنچه به عنوان مکتوبات غیررسمی بین ایران و آمریکا از طریق
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هماهنگ کننده اتحادیه اروپا انجام میشود مسیری است که تا به امروز انجام شده و تا زمانی لازم باشد گفتوگوها از همین
طریق انجام میشود».

خطیب زاده در مورد طرح ساماندهی کولبری در استان های مرزی و اقدامات وزارت خارجه در این زمینه گفت: 

یکی از موضوعات مهم بین ما و برخی از کشورها در مرزهای غربی همین ترددها بوده که بعضا مشکلاتی را ایجاد کرده است.
ما از فعالیت بازارچه های مرزی قانونی با کشورهای همسایه همواره حمایت کرده ایم. موضوع کولبران مسئله ای است که

نهادهای مختلف داخلی، اقتصادی و همچنین وزارت کشور اقدامات جدیدی را در این زمینه انجام دادند و طرح های قابل توجهی
را در چند ماه گذشته آماده کردند. وزارت خارجه از حوزه مرزی و همکاری کشورها تلاش کرده که در این زمینه تسهیل گر و

معین باشد ولی همان طور که اشاره شد نهادهای مجری نهادهای دیگری هستند.

در موضوع کولبری  او ادامه داد: اتباع ما باید صیانت شوند. وزارت خارجه در این حوزه قویا ورود پیدا کرده است. متأسفانه
بعضاً معضلی به نام فعالیت های گروهک های ضد انقلاب داریم که تلاش می کنند برای کولبران مشکل

ما تمام تلاش خود را می کنیم تا این فضا را ایجاد کنیم که همه این عزیزان را به ایجاد کنند و از آن ها باج خواهی کنند.
 سمت تجارت قانونی هدایت کنیم و در حوزه بازارچه های مرزی آن ها را سازماندهی کنیم.

[1] وزارت امور خارجهبرچسب ها: 
[2] برجام

[3] ابراهیم رئیسی
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